
‘Verwondering is het begin van wijsheid’ 
Zo schreef Plato zo’n 2500 jaar geleden.  
 
Niet klakkeloos overnemen wat anderen zeggen, maar met 
verwondering luisteren en kijken. Waarden-vrij, met oog en oor voor 
elkaar. Soms vergeten we om stil te staan bij wat we met zijn allen zo 
goed mogelijk proberen te doen: het beste voor Zeist. Besluiten van 
de raad of het college worden regelmatig in de openbare ruimte van 
de sociale media besproken. Dat is fijn, want dat betekent dat het er 
toe doet. Soms is het dan lastig als kritiek op ons handelen 
persoonlijk wordt gemaakt. Onthoud dat ook dan geldt:  
wijsheid begint met verwondering.  
 
Verwondering ontslaat ons echter niet van de plicht om kritisch te 
kijken hoe het gaat in Zeist en of we de beschikbare middelen eerlijk 
verdelen. In de kadernota kijken we vooruit. Sommige onderwerpen 
zijn al in gang gezet, denk aan de Maaltijd. Thema’s die Zeistenaren 
daarin vaak noemen, zijn: eenzaamheid en fietsen. Als we die 
loslaten op de kadernota, zien we daarvan weinig terug. Het CDA wil 
weten waarom deze onderwerpen nauwelijks belicht zijn. Voor 
fietsen staat nog steeds een PM post. En het woord eenzaamheid 
komt er niet in voor. Kan het college toelichten waarom dit zo mager 
terugkomt? U heeft er, na 2 aansporende moties in november, nog 
steeds zo weinig van laten zien. Het college is ook vol aan de slag met 
Vollenhove, maar ook daar zien we niets van terug in de Kadernota. 
Is dat niet een gemiste kans?   
 
De bestuursrapportage maakt ons er van bewust dat we zuiniger en 
duurzamer moeten omgaan met onze middelen. In de krant 
suggereert het college keuzes te willen maken, die de inwoners direct 
raken.  



Op 9 juni zegt de portefeuillehouder in het AD: ,,Er moeten nu politieke 
keuzes worden gemaakt. ... Neem de eenzaamheidsbestrijding, duurzaamheid, 
sportaccommodaties. Daar willen we met de gemeenteraad over in debat. Welke ambities 
moeten we bijstellen?’’ 

 

Het CDA wil graag weten wat dit betekent. Zijn dit aangekondigde 
bezuinigingen op het gebied van duurzaamheid en eenzaamheid? 
Sprak de wethouder financiën hier namens het college?  

En wat betekent ‘ambities bijstellen voor de sportaccommodaties’? 
Wordt het te duur of lukt het gewoon niet? En niet te vergeten: in 
hoeverre zijn de sportclubs op de hoogte van de huidige stand van 
zaken?  

Graag zien wij van het Masterplan Buitensport een heldere risico-
analyse op drie punten: resultaat, financiën en impact samenleving. 
Hopelijk brengt u de motie van november eindelijk in uitvoering. 
Daarin vraagt de raad om ons actiever en periodiek te informeren. 
Hoe vindt u zelf dat u dat tot nu toe heeft gedaan?   

Belangrijkste algemene opmerking is of wij wel voldoende in control 
zijn. Het lijkt alsof de nieuwe situatie ons is overkomen. Welke 
dossiers lopen nog meer risico? Kijk naar de bouwplannen van 
Austerlitz en Drieluik Den Dolder. Ook hierover lezen we niets in de 
stukken. We weten dat het om aanzienlijke bedragen gaat, met 
impact op de samenleving. Het CDA wil graag voor de raad van 9 juli 
een overzicht van mogelijke risico’s bij lopende projecten, 
onderverdeeld in financiën, resultaat en impact samenleving.  
 
Ook ziet het CDA graag een ‘tijdig waarschuwingssysteem’, uw 
voorstel voor een Financieel fitte gemeente voorziet daar 
onvoldoende in.  



 
Om Zeist Financieel Fit te krijgen, stelt u voor om de OZB te 
verhogen. Een wonderlijke keuze, waarmee u het coalitieakkoord ter 
discussie stelt. Staan er behalve eenzaamheid, sport, duurzaamheid 
en OZB nog meer punten onder druk, waarover u aan de Zeistenaren 
beloftes heeft gedaan?  
 
Ook zegt u ‘een keer per jaar beleid (te willen) afwegen’: u tornt 
hiermee aan de besluitvorming van de raad en dat is onwenselijk. Als 
de raad met een motie komt, kunt u dus zeggen: die schuiven we 
door naar de begroting. Het CDA stelt voor dit punt uit Financieel Fit 
te halen of zo te formuleren dat het niet de besluitvorming van de 
raad raakt.  
  
Er zijn vele manieren om zuiniger en duurzamer te leven. Zo kunnen 
we bijvoorbeeld spullen die met gemeenschapsgeld betaald zijn, 
vaker delen of hergebruiken. Het CDA weet dat er veel geld omgaat 
in de aanschaf van nieuwe hulpmiddelen, zoals een rolstoel, rollator 
of traplift. Die kunnen prima opnieuw gebruikt worden. Of denk aan 
een scootmobiel in deelgebruik. Het CDA wil graag dat Zeist 
meewerkt aan het hergebruik en deelgebruik van hulpmiddelen in 
de zorg. Daar bestaan al mooie voorbeelden van. Het CDA zal via een 
motie vragen dit ook voor Zeistenaren mogelijk te maken. 

Het CDA sluit graag af met verwondering, over het goede leven in 
Zeist. Iedereen kan genieten van de natuur om ons heen, de 
beeldententoonstelling of het slottuintheater. En alle Zeister 
kinderen van de Boswerf, vele speeltuinen of de bibliotheek. Dat is 
bijzonder.  

Verwondering is het begin van wijsheid.  
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